
Protokół Nr XII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 31 sierpnia 2015 roku 

 

Otwarcie obrad  – godz. 1503 

Zamknięcie obrad  – godz. 1739 

 

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 
 
Ad. 2 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 12 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 
 
Ad. 3 

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
31 lipca 2015 roku.  
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych:  za - 12 przeciw - 0 wstrzymało się - 0. 

 
Ad. 5 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
24 sierpnia 2015 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych:  za - 12 przeciw - 0 wstrzymało się - 0. 

Ad. 6 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym porządku 
obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad w pkt. 10 DRUKU Nr 9 
tj.: projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Dolnośląskiego na wypłatę odszkodowań za nieruchomości w ramach realizowanego zadania 
pn.: „Budowa chodnika w m. Wambierzyce w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388” 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 12 radnych:   za - 12    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący RM z okazji inauguracji roku szkolnego 2015/2016 udzielił głosu 
poszczególnym dyrektorom placówek oświatowych z terenu Gminy Radków. 



A. Słabicka - p. o. Dyrektor Publicznego Przedszkola z grupą żłobkową przedstawiła założenia 
funkcjonowania przedszkola w roku szkolnym 2015-2016 (informacja stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
B. Sobczyńska - zapytała jaki procent dzieci w gminie objęty jest edukacją przedszkolną.  
 
A. Słabicka - odpowiedziała, że nie przeliczała udziału procentowego i udzieli odpowiedzi w 
późniejszym terminie.  
 
M. Kaleta Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej 
przedstawiła założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2015-2016 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
D. Pawlicka - Dyrektor Radkowskiego Zespołu Żłobków przedstawiła założenia 
funkcjonowania żłobka (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
O godz. 1519 liczba radnych zwiększyła się do 13 - na obrady sesji przybyła r. B. Kopalko. 
 
M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Wambierzycach 
przedstawiła założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2015-2016 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). Podziękowała Burmistrzowi za wykonane prace remontowe. 
 
J. Przybył - Dyrektor Zespołu Szkół w Radkowie przedstawił założenia funkcjonowania 
zespołu w roku szkolnym 2015-2016 (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
R. Borkowski - Dyrektor Zespołu Szkół z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 
przedstawił założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2015-2016 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
L. Jagódka  - dokonała podsumowania przedstawionych informacji (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - zarzucił dyrektorom, że w przedstawionych informacjach nie zamieścili jakie będą 
realizowane zadania oraz nie odnieśli się do kwestii finansowania placówek. Przy problemie 
finansowania oświaty należy mieć na uwadze dwa ośrodki kosztów - pierwszy to zatrudnienie 
nauczycieli i pracowników a druga strona to liczba uczniów, która nie jest optymistyczna. 
Liczba dzieci maleje a koszty w oświacie ciągle rosną. Dalekie od prawdy jest też 
stwierdzenie, że placówki oświatowe są w pełni przygotowane do realizacji zamierzeń 
programowych na lata 2015/2016. 
Burmistrz przedstawił jakie są jeszcze potrzeby w placówkach oświatowych gminy:    
 
Zespół Szkół z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej: 

 nowy kompleks, który wymaga jeszcze nakładów finansowych na prace wokół budynku 
i aby spełniała normy na miarę XXI wieku - koszt około 1 mln. 

 
Zespół Szkół w Radkowie: 

 gimnazjum kubaturowo za duże do ilości uczących się dzieci, które wymaga dużych 
nakładów 

 należy odnowić szkołę podstawową 
 wykonać prace wokół szkoły. 

 
 
Zespół Szkolno – Przedszkolny w Wambierzycach: 

 ostatnia placówka do kapitalnego remontu i dostosowanie jej warunków do minimum 
oczekiwań uczniów, 



 wymieniono sieć grzewczą 
 wyremontowano od podstaw dwie klasy na dostosowanie dwóch oddziałów pod 

przedszkole. Było to działanie ponadplanowe dlatego Burmistrz wnioskuje do Rady o 
dokonanie zmian w budżecie na sfinansowanie nakładów na szkołę w Wambierzycach, 
które przekroczą 200 tys. zł 

 wymagane jest ogrodzenie terenu szkoły podstawowej 
 do dalszego rozwoju szkoły należy przebudować wnętrze szkoły.     

 
Radkowski Zespół Żłobków w Radkowie - jedyny obiekt, w którym jest wszystko i którym 
można się pochwalić. 
 
Przedszkole Publiczne z gr. żłobkową w Radkowie: 

 doprowadzić do rozdzielenia przedszkola i żłobka, działanie we wspólnym obiekcie 
powoduje przedwczesne mieszanie się programów. Jest potrzeba przebudowy 
przedszkola w Ścinawce Średniej  

 należałoby wybudować nową placówkę przedszkolną a w danym obiekcie zwiększyć 
grupę żłobkową 

 jest na ukończeniu projekt adaptacji jednego skrzydła w nowej szkole w Ścinawce 
Średniej na przekształcenie w nowoczesne przedszkole. Po jego zakończeniu będzie 
potrzeba dostosowania obecnego przedszkola na żłobek. 

 
Burmistrz stwierdził, że aby utrzymać program wszystkich placówek oświatowych to należy 
zabiegać o środki oraz stwierdził, że kadra nauczycielska jest bardzo dobrze wyszkolona i 
przygotowana merytorycznie. Burmistrz poprosił dyrektorów o pomoc w rozwijaniu bazy 
technicznej i gospodarczej, aby można było założone cele realizować.  
Następnie Burmistrz wraz z Przewodniczącym RM i Kierownikiem Referatu Oświaty, Kultury i 
Sportu wszystkim dyrektorom placówek oświatowych wręczyli symboliczne statuetki, 
pamiątkowe dyplomy oraz akty mianowania dla czterech nauczycieli, życząc aby mianowanie 
było dalszą drogą do sukcesu.   
 
O godz. 1559 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz.1617. 
 
 
Ad. 8 
 
Burmistrz - poinformował, że dyrektor Zespołu Szkół w Radkowie odchodzi ze stanowiska i 
powierzono p.o. Dyrektora innej osobie na okres 10 m-cy. Burmistrz złożył sprawozdanie ze 
swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 28 lipca 2015 roku do 28 sierpnia 2015 
roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący RM - poprosił Pana J. Krzyżanowskiego o złożenie informacji o stanie 
bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach organizacyjnych gminy. 
  
Jacek Krzyżanowski - Prezes Firmy Corso obsługujący UMiG i jednostki organizacyjne gminy 
w zakresie BHP - złożył informację o stanie bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach 
organizacyjnych gminy (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 



Burmistrz - zapytał, czy przy sporządzaniu protokołów uczestniczyli dyrektorzy szkół lub ich 
pełnomocnicy. 
 
J. Krzyżanowski - odpowiedział, że dyrektorzy lub ich z-cy byli obecni przy sporządzaniu 
protokołów. 
 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie, aby pozytywnie ocenić stan bezpieczeństwa i 
higieny pracy w jednostkach organizacyjnych Gminy Radków a wydane zalecenia pokontrolne 
przyjąć, jako słuszne dla dalszego zwiększenia bezpieczeństwa w tych jednostkach.  
 
Przystąpiono do głosowania nad propozycją Przewodniczącego RM w sprawie pozytywnego 
przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach organizacyjnych 
gminy: 
 
Głosowało 13 radnych: za - 13    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
 
Ad. 10 
 
DRUK NR 1 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok      
 
Przewodniczący RM - poprosił Skarbnika Gminy o uzasadnienie projektu uchwały. 
 
Skarbnik Gminy - uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:  za - 13    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 w sprawie zmiany nazwy „Gminnego Przedszkola Publicznego z grupą 
żłobkową w Radkowie”  
  
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:    za - 13      przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 w sprawie sieci prowadzonych przez Gminę Radków publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych    
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 4 zmieniająca uchwałę Nr IV/17/02 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 21 
grudnia 2002r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radków   
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 w sprawie nadania nazwy ulicy  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 w sprawie nadania nazwy ulicy  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 7 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 8 zmieniająca uchwałę Nr VIII/41/11 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 18 
kwietnia 2011 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 



 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 9 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego 
na wypłatę odszkodowań za nieruchomości w ramach realizowanego zadania pn.: 
„Budowa chodnika w m. Wambierzyce w ciągu drogi wojewódzkiej nr 388”  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
 
 
Ad. 11 
 
J. Gorczycki - poprosił Burmistrza: 

1. o pomoc w sprawie podjęcia działań mających na celu poprawę bezpieczeństwa na 
drodze wojewódzkiej nr 385, na której brak przejścia stwarza zagrożenie dla 
przechodzących dzieci na plac zabaw. Radny zaproponował, aby na 10 metrach rowu 
położyć przepusty lub wystąpić do Pana Mastalerz o udostępnienie działki na przejście 
do placu zabaw 

2. radny poinformował, że w okolicy drogi gminnej pod mostem kolejowym na ścieżce 
rowerowej doszło do kolizji, radny uważa, że dobrym rozwiązaniem problemu będzie 
poszerzenie prawej części drogi o skarpę i jej utwardzenie pod wiaduktem. 

        Burmistrz - poprosił o składanie tego typu wniosków na piśmie. 

        Ad. 12  

Nie było. 



 
Ad. 13 
 
J. Przybył - poinformował, że w dniu dzisiejszym złożył wniosek o rozwiązanie umowy o pracę 
bez wypowiedzenia. 
 
Ad. 14 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
    
Protokołowała:        Przewodniczący RM  

    w Radkowie  
Lucyna Połowczuk                                         Stanisław Hajłasz 
 

 

 


